

2025-2026「綠化校園資助計劃」-----《親子愛心種子計劃》

為鼓勵學生和家長一起參與綠化活動。本校派發「銅錢草」種子給予全校學生回家種植。請小朋友利用環保花盆進行種植，並於以下日期上載相片。所有上載相片的學生均可獲得一份小禮品，鼓勵大家積極參與；享受種植的樂趣！

上載日期：2026年1月5日（星期一）至2026年1月9日（星期五）

上載網址：<https://forms.gle/K94iUnhJVLaeMCUs7>（網址連結會上載eClass）

將學生與銅錢草盆栽的合照上載。

家長可參考以下有關銅錢草的種植方法：

播種前處理：

將銅錢草種子放入溫水 30°C 中浸泡，以激活種子活性，約 5-8 天後可見種子破殼生根。

初期水培：

將發芽的種子移至土壤中，需保持土壤微濕。置於陰涼通風處，待嫩根長至 4-6 毫米後，再移至有散射光處。長大成形後可以使用「半土半水」的方式養銅錢草，意思是在下半截放入土壤，上半截灌上一半的水，土壤提供一定的養分，又不用太擔心缺了水，還非常美觀。

環境照護：

光照⇒需接受溫暖適中的陽光，過度遮陰會導致不斷長高。

換水⇒水培需每 3-5 天換一次水。

通風⇒保持良好通風，防止爛根或過高。

轉盆：

銅錢草是喜光植物，生長較快，需定期轉動花盆，避免植物單側生長。

注意事項：

銅錢草為水陸兩棲植物，耐旱性較差，需確保水分充足。

第一天	第十天	第二十天	約一個月	約兩個月
				
均勻撒上種子 在泥土/抹手紙	出現小幼芽	開始長出小葉	開始長高長大	越來越茂盛

順德聯誼總會

屯門梁李秀娛幼稚園

2025 年 10 月 24 日



2025-2026 Greening School Subsidy Scheme-----Parent-Child Love Planting Program

To encourage students and parents to participate in greening activities together, our school will distribute *Hydrocotyle vulgaris* seeds to all students for them to plant at home. Please ask the children to use environmentally friendly flower pots for planting and upload photos on the following date. All students who upload photos will receive a small gift to encourage everyone to actively participate and enjoy the fun of planting!

Upload date: 5 Jan 2026 (Monday)-9 Jan 2026 (Friday)

Upload website: <https://forms.gle/K94iUnhJVLaeMCUs7> (You can check the link from eClass) Upload the **photo of the student with the *Hydrocotyle vulgaris* potted plant.**

Parents can refer to the following methods for growing *Hydrocotyle vulgaris*:

Pre-sowing treatment:

Soak the *Hydrocotyle vulgaris* seeds in warm water at 30°C to activate their vitality. The seeds will break through the shell and take root after about 5-8 days.

Initial hydroponics:

Transfer the germinated seeds to soil, keeping the **soil slightly moist**. Place them in a cool and well-ventilated area. Once the tender roots grow to 4-6 millimeters, move them to a place with scattered light. When the plants grow and take shape, you can use the "**half soil and half water**" method to cultivate *Hydrocotyle vulgaris*. This means putting soil in the lower half and filling the upper half with water. The soil provides certain nutrients, and there's no need to worry too much about water shortage, while it also looks very attractive.

Environmental care:

Light ⇨ **It needs to receive moderate and warm sunlight. Excessive shading will cause it to grow continuously taller.**

Water change ⇨ For hydroponics, change the water every 3-5 days.

Ventilation ⇨ Maintain good ventilation to prevent root rot or excessive growth.

Pot rotation:

Hydrocotyle vulgaris is light-loving and grow relatively quickly. It is necessary to rotate the flowerpot regularly to avoid one-sided growth of the plants.

Notes:

Hydrocotyle vulgaris is amphibious plant with poor drought resistance, so it is necessary to ensure sufficient water supply.

First Day	Tenth Day	Twentieth Day	Around one month	Around two months
				
Evenly sprinkle the seeds on the soil/paper towel	Small buds appear	Start to grow small leaves	Start to grow bigger and taller	Increasingly lush and flourishing

Shun Tak Fraternal Association
Tuen Mun Leung Lee Sau Yu Kindergarten
24 October 2025

